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ملخص البحث باللغة العربية:

تطورت رياضة الجودو وبشكل كبير في السنوات الأخيرة نتيجة استخدام العلوم الرياضية بشكل سليم، برزت أهمية البحث في ضرورة تطوير القوة السريعة لعضلات الأطراف العليا والسفلى لمصارعي الجودو، كانت مشكلة البحث وجود ضعف في هذه العضلات نتيجة ضعف عمليات السحب والشد وإخلال توازن المنافس مما ولد فشلاً في أداء المسكات ، لذا فقد هدف البحث إلى إعداد منهج تدريبي لتطوير صفة القوة السريعة وعضلات الأطراف العليا و السفلى لمصارعي الجودو الشباب وزني 73، 81 كغم.

وكانت عينه البحث قد شملت (8) من لاعبي منتخب الشباب العراقي ، أما أهم الاستنتاجات فقد كانت وجود فروق معنوية في الاختبارات البدنية والمهارية كافة، وتمت التوصية باستخدام المنهج المقترح في تطوير هذه الصفة البدنية والمسكات المستخدمة في البحث.
ABSTRACT:

The Judo sport developed widely specially in last years because of using sport science in proper methods, so the aim of this research was the necessary of developing the speed of strength for upper and down limbs muscles to Judo wrestling. The problem of research was weakness in these muscles because of poor in operation of pull and stress and in balance of Judo wrestler so it make a fail in Judo movements,  the goal of research to make training method to increase the speed of strength also the upper and down limbs muscles for young wrestling weight                (73 – 81)Kg.

The research sample contained (8) wrestlers in Iraq National Team, the conclusion was there is a significant developing in physical tests and skills tests, and the recommendation was to use this training method to increase this physical trait and the Judo movement in this research.

